



СИБИРСКИЙ ФЕДЕРАЛЬНЫЙ УНИВЕРСИТЕТ
SIBERIAN FEDERAL UNIVERSITY

Институт филологии и языковой коммуникации

Siberian Federal University
Institute of Philology and Language Communication

**Программа
Международной конференции
«ЭКОЛОГИЯ ЯЗЫКА
И КОММУНИКАТИВНАЯ ПРАКТИКА»**

**Program
of the International Conference
«ECOLOGY OF LANGUAGE
AND COMMUNICATIVE PRACTICE»**

Красноярск | Krasnoyarsk
2014



Информационным спонсором конференции выступает Российская коммуникативная ассоциация (РКА)

ЗАЕЗД УЧАСТНИКОВ: 01 октября 2014 г.

РЕГИСТРАЦИЯ УЧАСТНИКОВ:

02 октября 2014 г. 09.00-10.00

холл 1-го этажа Библиотеки (пр. Свободный, 79/10)

ПЛЕНАРНЫЕ ДОКЛАДЫ – 20 минут

СЕКЦИОННЫЕ ДОКЛАДЫ – 10 минут

02 октября 2014 г.

ПЛЕНАРНОЕ ЗАСЕДАНИЕ 10.00-13.30, ауд. 1-01

(Библиотека, пр. Свободный, 79/10)

СЕКЦИОННЫЕ ЗАСЕДАНИЯ 15.00-17.30

ФУРШЕТ 18.00

03 октября 2014 г.

ПЛЕНАРНОЕ ЗАСЕДАНИЕ 10.00-13.00, ауд. 1-01

(Библиотека, пр. Свободный, 79/10)

КРУГЛЫЙ СТОЛ «ПРОБЛЕМА ДИСЦИПЛИНАРНОГО СТАТУСА ЭКОЛИНГВИСТИКИ» 14.00-15.00,

ауд. 1-01 (Библиотека, пр. Свободный, 79/10)

ЭКСКУРСИИ 15.00-19.00

04 октября 2014 г.

ПЛЕНАРНОЕ ЗАСЕДАНИЕ 10.00-13.00, ауд. 1-01

(Библиотека, пр. Свободный, 79/10)

ПОДВЕДЕНИЕ ИТОГОВ КОНФЕРЕНЦИИ

ЭКСКУРСИИ 15.00-19.00

The media sponsor of the conference is Russian Communication Association (RCA).

PARTICIPANTS ARRIVAL: 1st October 2014

PARTICIPANTS REGISTRATION: 2nd October 2014 09.00-10.00

1st floor hall of SibFU's Library (79/10 Svobodny Pr.)

PLENARY SESSION PRESENTATIONS – 20 minutes
CONCURRENT SESSION PRESENTATIONS – 10 minutes

2nd October 2014

PLENARY SESSION 10.00-13.30, room 1-01
(SibFU's Library, 79/10 Svobodny Pr.)

CONCURRENT SESSIONS 15.00-17.30
CONFERENCE DINNER 18.00

3rd October 2014

PLENARY SESSION 10.00-13.00, room 1-01
(SibFU's Library, 79/10 Svobodny Pr.)

**ROUND TABLE «PROBLEM OF THE DISCIPLINARY
STATUS OF ECOLINGUISTICS» 14.00-15.00, room 1-01**
(SibFU's Library, 79/10 Svobodny Pr.)

EXCURSIONS 15.00-19.00

4th October 2014

PLENARY SESSION 10.00-13.00, room 1-01
(SibFU's Library, 79/10 Svobodny Pr.)

CONCLUSION AND SUMMARY
EXCURSIONS 15.00-19.00

2 октября 2014

ПЛЕНАРНОЕ ЗАСЕДАНИЕ

10.00-13.30, ауд. 1-01 (Библиотека, пр. Свободный, 79/10)

PLENARY SESSION

10.00-13.30, room 1-01 (SibFU's Library, 79/10 Svobodny Pr.)

Председатели: Л.В. Куликова, А.П. Сквородников

Chairs: L.V. Kulikova, A.P. Skovorodnikov

Сергей Владимирович Верховец, проректор по науке и международному сотрудничеству СФУ – приветственное слово

Sergey Vladimirovich Verkhovets, the vice-rector, research and International cooperation – welcoming remarks

Людмила Викторовна Куликова, директор Института филологии и языковой коммуникации СФУ – приветственное слово и информация

Ludmila Viktorovna Kulikova, the director of the Institute of philology and language communication SFU – welcoming remarks and information

1. Александр Петрович Сквородников (Сибирский федеральный университет, Россия). К философским основаниям предметной области эколлингвистики.

Alexander Petrovich Skovorodnikov (Siberian Federal University, Russia). To the philosophical bases of subject domain of ecolinguistics.

2. Евгений Васильевич Головки (Институт лингвистических исследований РАН / Европейский университет в Санкт-Петербурге, Россия). «Экология языка», «языковое разнообразие» и др.: о плюсах и минусах биологических метафор в лингвистике.

Evgeny Vasilyevich Golovko (Institute for Linguistic Studies RAS / European University in Saint-Petersburg, Russia). «Ecology of language», «linguistic diversity», etc.: the pros and cons of biological metaphors in linguistics.

3. Александр Владимирович Кравченко (Байкальский государственный университет экономики и права, Россия). Два взгляда на экологию языка и экологическую лингвистику.

Alexander Vladimirovich Kravchenko (Baikal National University of Economics and Law, Russia). Two views on the ecology of language and ecolinguistics.

4. Тамара Вячеславовна Матвеева (Уральский федеральный университет, Россия). Ведение диалога как сфера эколингвистики.

Tamara Vyacheslavovna Matveeva (Ural Federal University, Russia). Making a dialogue as a sphere of linguistic ecology.

Перерыв на кофе и чай

Coffee-break

11.30-12.00

Председатели: Е.В. Головко, А.П. Чудинов

Chairs: E.V. Golovko, A.P. Chudinov

5. Николай Николаевич Болдырев (Тамбовский государственный университет им. Г.Р. Державина, Россия). Роль языка в современном мире.

Nickolay Nickolaevich Boldyrev (Tambov State University named after G.R. Derzhavin, Russia). The Role of Language in Modern World.

6. Светлана Валентиновна Ионова (Волгоградский государственный университет, Россия). Вербальная коммуникация с позиций ортобиотики.

Svetlana Valentinovna Ionova (Volgograd State University, Russia). Verbal communication from the position of orthobiotics.

7. Елена Станиславовна Кара-Мурза (Московский государственный университет им. М.В. Ломоносова, Россия). Лингвоконфликтология как направление в духе экологии языка.

Elena Stanislavovna Kara-Murza (Moscow State University named after M.V. Lomonosov, Russia). Linguistic conflictology as a trend of language ecology.

8. Григорий Ефимович Крейдлин (Институт лингвистики Российского государственного гуманитарного университета, Россия). Семиотическая концептуализация тела и проблема мультимодальности.

Grigory Efimovich Kreydlin (Institute of Linguistics of the Russian State University for the Humanities, Russia). The semiotic conceptualization of the human body and the question of multimodality.

9. Анатолий Прокопьевич Чудинов (Уральский государственный педагогический университет, Россия). Политическая лингвистика: перспективы развития.

Anatoly Prokopyevich Chudinov (Ural State Pedagogical University, Russia). Political linguistics: development prospects

Обеденный перерыв
Lunch break
13.30-15.00

СЕКЦИОННЫЕ ЗАСЕДАНИЯ
CONCURRENT SESSIONS 15.00-17.30

СЕКЦИЯ 1. ЭКОЛОГИЯ ЯЗЫКА В ЛИТЕРАТУРНОЙ КРИТИКЕ И ЯЗЫК ХУДОЖЕСТВЕННОЙ ЛИТЕРАТУРЫ (ауд. 1-01, Библиотека, пр. Свободный, 79/10)
SECTION 1. LANGUAGE ECOLOGY IN LITERARY CRITICISM AND LANGUAGE OF FICTION
(room 1-01, SibFU's Library, 79/10 Svobodny Pr.)

Председатели: Л.Г. Самотик, Ю.А. Говорухина
Chairs: L.G. Samotik, Y.A. Govorukhina

1. Юлия Анатольевна Говорухина (Сибирский федеральный университет, Россия). Смысл и прагматика экологии языка в современной литературной критике.

Yulia Anatolyevna Govorukhina (Siberian Federal University, Russia). Meaning and pragmatics of language ecology in modern literary criticism.

2. Людмила Григорьевна Самотик (Красноярский государственный педагогический университет им. В.П. Астафьева, Россия). Образ инонациональной речевой среды в русских художественных текстах Приенисейской Сибири и экология современного русского языка.

Ludmila Grigoryevna Samotik (Krasnoyarsk State Pedagogical University named after V.P. Astafyev, Russia). The image of another nationality speech environment in Russian art texts of the area of Siberia close to the river Yenisei and ecology of modern Russian.

3. Наталья Александровна Сысоева (Сибирский федеральный университет, Россия). Метафорическая репрезентация 'экологии души' в художественном и эпистолярном наследии В.П. Астафьева.

Natalya Alexandrovna Sysoeva (Siberian Federal University, Russia). Metaphorical representation of 'ecology of the soul' in the artistic and epistolary heritage of V.P. Astafiev.

4. Владислав Игоревич Бортников (Уральский федеральный университет им. первого Президента России Б.Н. Ельцина, Россия). К вопросу о сопряжении текстовых категорий пространства и темы (на материале перевода поэмы Мильтона «Потерянный рай»).

Vladislav Igorevich Bortnikov (Ural Federal University named after the first President of Russia Boris N. Eltsin, Russia). Co-representation of space and theme of text categories (on the translation of Milton's poem «*Paradise Lost*»).

5. Анджелла Николаевна Смолина (Сибирский федеральный университет, Россия). Православная тема в советской поэзии периода Великой Отечественной войны (лингвостилистический аспект).

Angella Nickolayevna Smolina (Siberian Federal University, Russia). Orthodox theme in Soviet poetry of the Great Patriotic War period (linguo-stylistic aspect).

6. Ирина Венадьевна Башкова (Сибирский федеральный университет, Россия). Лингвокультурный типаж 'турист' в авторской картине мира В.П. Астафьева.

Irina Venadyevna Bashkova (Siberian Federal University, Russia). Linguistic and cultural type "tourist" in the author's worldview of V.P. Astafiev.

7. Евгения Владимировна Богучарская, Лилия Zufаровна Подберезкина (Сибирский федеральный университет, Россия). Языковая рефлексия в современном ироническом детективе (на материале произведений Д. Донцовой).

Evgeniya Vladimirovna Bogucharskaya, Liliya Zufarovna Podberezkina (Siberian Federal University, Russia). Linguistic reflection in the modern ironic detective story (on works of D. Dontsova).

8. Александра Владимировна Таянчина (Сибирский федеральный университет, Россия). Образный слой концепта *революция* в индивидуальной языковой картине мира И.А. Бунина.

Alexandra Vladimirovna Tayanchina (Siberian Federal University, Russia). Imaginative layer of a 'revolution' concept in the individual language picture of the world of I.A. Bunin.

9. Илья Геннадьевич Варламенко (Кемеровский государственный университет, Россия). Особенности перевода на английский язык поэтических текстов (на материале стихотворения В.Д. Фёдорова «Твердишь ты...»).

Ilya Gennadyevich Varlamenko (Kemerovo State University, Russia). The peculiarities of the translation of poetical texts in English (on the material of the V.D. Fedorov's poem «You repeat it...»).

10. Павел Алексеевич Колобаев (Сибирский федеральный университет, Россия). Средства речевой агрессии во внутритекстовой коммуникации героев современной прозы.

Pavel Alekseevich Kolobaev (Siberian Federal University, Russia). Means of speech aggression in intra text communication of heroes of modern prose.

11. Мария Викторовна Веккессер (Лесосибирский педагогический институт – филиал СФУ, Россия). Нерегламентированная пунктуация в современной прозе (на примере прозы Д. Рубиной).

Mariya Victorovna Vekkesser (Lesosibirsk Pedagogical Institute – branch of Siberian Federal University, Russia). Unregulated punctuation in contemporary prose (on the material of D. Rubina's prose).

12. Анастасия Алексеевна Дьякова (Волгоградский государственный социально-педагогический университет). Лингвоэкологический аспект адаптации текста.

Anastasia Alekseevna Dyakova (Volgograd State Socio-pedagogical University). Linguo-ecological aspect of adaptation of text.

СЕКЦИЯ 2. КОММУНИКАТИВНЫЕ ПРАКТИКИ ИНСТИТУЦИОНАЛЬНОГО ОБЩЕНИЯ

(ауд. 4-07, Библиотека, пр. Свободный, 79/10)

SECTION 2. COMMUNICATIVE PRACTICES OF THE INSTITUTIONAL COMMUNICATION

(room 4-07, SibFU's Library, 79/10 Svobodny Pr.)

Председатели: Т.В. Матвеева, И.Т. Вепрева

Chairs: T.V. Matveeva, I.T. Vepreva

1. Ксения Ринатовна Ваганова (Омский государственный университет им. Ф.М. Достоевского, Россия). Функции розыскных деловых бумаг в первой половине XIX в.: на материале архивных документов.

Kseniya Rinatovna Vaganova (Omsk State University named after F.M. Dostoevsky, Russia). Functions of the investigative business securities in the first half of the XIX century: on the material of archive documents.

2. Инна Петровна Ромашова (Омский государственный университет им. Ф.М. Достоевского, Россия). Практики корпоративного образовательного дискурса.

Inna Petrovna Romashova (Omsk State University named after F.M. Dostoevsky, Russia). Practicians of the corporate scientific and educational subdiscourse.

4. Анна Владимировна Кожеко (Сибирский федеральный университет, Россия). Категория вежливости в деловой интернет-переписке.

Anna Vladimirovna Kozheko (Siberian Federal University, Russia). Category of politeness in the Internet business correspondence.

5. Надежда Евгеньевна Булгакова (Муниципальное бюджетное общеобразовательное учреждение «Средняя общеобразовательная школа № 9 города Лесосибирска»). Образование и употребление словесных ярлыков в политическом дискурсе.

Nadezhda Evgenyevna Bulgakova (Municipal budget educational institution «Secondary school № 9 in Lesosibirsk»). The formation and the use of verbal labels in political discourse.

6. Ирина Трофимовна Вепрева (Уральский федеральный университет, Россия). Метаязыковая диагностика очагов когнитивного и коммуникативного напряжения в текстах СМИ.

Irina Trofimovna Vepreva (Ural Federal University, Russia). Metalinguistic diagnostics of cognitive and communicative tension nuclei in mass-media texts.

7. Элина Александровна Королькова (Сибирский федеральный университет, Россия). Жанры эристического политического дискурса СМИ в свете эколингвистики.

Elina Alexandrovna Korolkova (Siberian Federal University, Russia). Genres of eristic political mass-media discourse in the light of ecological linguistics.

8. Екатерина Евгеньевна Ермакович (Сибирский федеральный университет, Россия). Логические ошибки и паралогические приемы манипуляции в СМИ (на материале текстов новостного портала Lenta.ru).

Ekaterina Evgenyevna Ermakovich (Siberian Federal University, Russia). Logical errors and paralogical manipulation techniques of mass media (based on the texts of the news portal Lenta.ru).

9. Руслан Маратович Гатаулин (Казанский (Приволжский) федеральный университет, Россия). Языковая специфика современной системы спортивной журналистики. Аудиовизуальные СМИ.

Ruslan Maratovich Gataulin (Kazan (Privolzhsky) Federal University, Russia). The language specifics of the modern system of sports journalism. Audio-visual mass media.

10. Екатерина Александровна Шмырина (Сибирский федеральный университет, Россия). Инициальные аббревиа-

туры в русскоязычных газетных текстах: критерии удачного / неудачного употребления.

Ekaterina Alexandrovna Shmyrina (Siberian Federal University, Russia). The initialism in the Russian-language newspaper texts: criteria for successful / unsuccessful use.

СЕКЦИЯ 3. ЭКОЛИНГВИСТИКА И СТИЛИСТИКА КРЕАТИВА: ТОЧКИ СОПРИКОСНОВЕНИЯ

(пр. Свободный, 82, корп. А, ауд. 3-27)

SECTION 3. ECOLINGUISTICS AND STYLISTICS OF CREATIVE APPROACH: POINTS OF CONTACT

(82 Svobodny Pr., building A, room 3-27)

Председатели: Г.Е. Крейдлин, И.В. Евсева

Chairs: G.E. Kreidlin, I.V. Evseeva

1. Светлана Васильевна Ильясова (Южный федеральный университет, Россия). Игры с русской орфографией в языке современных российских СМИ.

Svetlana Vasilyevna Iliasova (Southern Federal University, Russia). Games with Russian spelling in the language of the modern Russian media.

2. Александра Стефановна Макарова (Институт иностранных языков, Россия). Инверсия как способ трансформации крылатых выражений в современной российской и французской публицистике.

Alexandra Stefanovna Makarova (Foreign Languages Institute, Russia). Inversion as transformation of eloquent expressions in modern Russian and French publicism.

3. Ирина Владимировна Евсева (Сибирский федеральный университет, Россия). Речевые игры школьников в интернет-коммуникации.

Irina Vladimirovna Evseeva (Siberian Federal University, Russia). Conversational games in the students' Internet communication.

4. Борис Яхиевич Шарифуллин (Лесосибирский педагогический институт – филиал СФУ, Россия). Омофония как явление речевой коммуникации в экспрессивном пространстве языка.

Boris Yahievich Sharifullin (Lesosibirsk Pedagogical Institute – SFU’s branch, Russia). The homophony as a phenomenon of speech communication in expressive linguistic space.

5. Виктория Ивановна Тармаева (Сибирский федеральный университет, Россия). О фразеологическом парадоксе и экологическом равновесии.

Victoria Ivanovna Tarmaeva (Siberian Federal University, Russia). About phraseological paradox and ecological balance.

6. Юлия Валерьевна Балышева (Сибирский федеральный университет, Россия). Стиль А.С. Проханова-публициста как креативной языковой личности.

Julia Valerevna Balysheva (Siberian Federal University, Russia). The style of publicist A.S. Prohanov as a creative language personality.

7. Наталья Николаевна Акулова (Сибирский федеральный университет, Россия). Логическое противоречие как основание речевой креативности.

Natalya Nikolaevna Akulova (Siberian Federal University, Russia). The logical contradiction as the basis of speech creativity.

8. Анастасия Сергеевна Белозор (Сибирский федеральный университет, Россия). Словообразовательные новации в русской фантастической литературе как феномен лингвистической креативности.

Anastasiya Sergeevna Belozor (Siberian Federal University, Russia). Word-formation innovations in the Russian fantastic fiction as the phenomenon of linguistic creativity.

9. Наталья Александровна Володько (Сибирский федеральный университет, Россия). Языковая игра на основе имен собственных как средство информационной войны.

Natalya Aleksandrovna Volodko (Siberian Federal University, Russia). Language game on the basis of proper names as the means of information war.

10. Алевтина Николаевна Сперанская (Сибирский федеральный университет, Россия). Фактура речи в свете русского коммуникативного паремикона.

Alevtina Nickolaevna Speranskaya (Siberian Federal University, Russia). Speech manner in the context of communicative paremikon.

11. Ольга Павловна Жданова (Сибирский федеральный университет, Россия). Лингвэкологический потенциал русских пословиц.

Olga Pavlovna Zhdanova (Siberian Federal University, Russia). The linguo-ecological potential of the Russian proverbs.

СЕКЦИЯ 4. КРОСС-КУЛЬТУРНЫЕ И СОЦИАЛЬНЫЕ АСПЕКТЫ КОММУНИКАЦИИ

(ауд. 4-11, Библиотека, пр. Свободный, 79/10)

SECTION 4. CROSS-CULTURAL AND SOCIAL ASPECTS OF COMMUNICATION

(room 4-11, SibFU's Library, 79/10 Svobodny Pr.)

Председатели: И.Е. Ким, В.В. Кихтан

Chairs: I.E. Kim, V.V. Kikhtan

1. Вера Анатольевна Беляева (Алтайский государственный университет, Россия). Информационное пространство города сквозь призму вывески.

Vera Anatolyevna Belyaeva (Altay State University, Russia). City's information space in the light of signboards.

2. Наталия Васильевна Данилевская, Вань Нин (Пермский государственный национальный исследовательский университет, Россия). Универсальное и национальное в текстах русской и китайской автомобильной рекламы.

Natalia Vasilyevna Danilevskaya, Wang Ning (Perm State National Research University, Russia). Universal and national in the texts of Russian and Chinese automotive advertising.

3. Светлана Анатольевна Бойко (Байкальский государственный университет экономики и права, Россия). Англицизмы как экологический фактор развития современного русского языка.

Svetlana Anatolyevna Boiko (Baikal National University of Economics and Law, Russia). Anglicisms as an ecological factor in the development of modern Russian language.

4. Андрей Александрович Яковлев (Сибирский федеральный университет, Россия). Принцип неопределенности в изучении перевода.

Andrey Aleksandrovich Yakovlev (Siberian Federal University, Russia). Uncertainty principle in translation studies.

5. Артем Алексеевич Шмаков (Горно-Алтайский государственный университет, Россия). Речевые тактики девиантного коммуникативного поведения пользователей сети Интернет.

Artem Alekseevich Shmakov (Gorno-Altai State University, Russia). Speech tactics of deviant communicative behavior of Internet users.

6. Виктор Владимирович Леонтьев (Волгоградский государственный университет, Россия). Агональная вербальная грубость в речевом поведении футбольных болельщиков.

Victor Vladimirovich Leontyev (Volgograd State University, Russia). Agonal verbal rudeness in speech behavior of football fans.

7. Анна Михайловна Мозговая (Сибирский федеральный университет, Россия). Предварительное ознакомление с текстом как фактор, влияющий на осуществление перевода.

Anna Mikhailovna Mozgovaya (Siberian Federal University, Russia). Preliminary acquaintance with the text as a factor influencing translation.

8. Екатерина Александровна Пономарева (Сибирский федеральный университет, Россия). Сопоставление английских фразеологизмов, содержащих лексему 'soul', с их русскими эквивалентами.

Ekaterina Aleksandrovna Ponomareva (Siberian Federal University, Russia). The comparison of English idioms containing the word 'soul' with their Russian equivalents.

9. Валентина Вениаминовна Кихтан (Ростовский государственный экономический университет, Россия). Взаимодействие культур как связующая нить исторического и регионального процесса.

Valentina Veniaminovna Kikhtan (Rostov State Economic University, Russia). The interaction of cultures as a linking thread of historical and regional process.

10. Светлана Владимировна Гуськова (Тамбовский государственный университет имени Г.Р. Державина, Россия). Молодежное издание вчера, сегодня, завтра (к вопросу о языке и стиле федеральных изданий).

Svetlana Vladimirovna Guskova (Tambov State University named after G.R. Derzhavin, Russia). Youth Edition yesterday, today and tomorrow (concerning the question of language and style of federal publications).

11. Игорь Ефимович Ким (Институт филологии Сибирского отделения Российской академии наук, Россия). Автор и его заместители в неконтактной речевой коммуникации.

Igor Efimovich Kim (Institute of Philology of Russian Academy of Science, Siberian Department, Russia). The author and his assistants in distant speech communication.

12. Елена Валерьевна Осетрова (Красноярский государственный педагогический университет им. В.П. Астафьева). Проблематика слухов в контексте современного гуманитарного знания.

Elena Valeryevna Osetrova (Krasnoyarsk State Pedagogical University named after V. P. Astafyev). Hearsays' problems in the context of humanitarian knowledge.

13. Ольга Владимировна Эфтор, Полина Сергеевна Головина (Сибирский федеральный университет, Россия). Языковая репрезентация стихийных бедствий и катастроф в японском языке (на материале японских СМИ).

Olga Vladimirovna Eftor, Polina Sergeevna Golovina (Siberian Federal University, Russia). Language representation of natural disasters and accidents in Japanese (on material of Japanese mass media)

14. Анастасия Константиновна Погребняк (Сибирский федеральный университет, Россия). Концептуальное поле переселенческого нарратива.

Anastasia Konstantinovna Pogrebnyak (Siberian Federal University, Russia). Conceptional sphere of migratory narrative.

Фуршет
Conference dinner
18.00

3 октября 2014

ПЛЕНАРНОЕ ЗАСЕДАНИЕ

10.00-13.00, ауд. 1-01 (Библиотека, пр. Свободный, 79/10)

PLENARY SESSION

10.00-13.00, room 1-01 (SibFU's Library, 79/10 Svobodny Pr.)

Председатели: Н.Н. Болдырев, Л.Р. Дускаева

Chairs: N.N. Boldirev, L.R. Duskaeva

1. Ренате-Фелецитас Ратмайр (Экономический университет, кафедра делового иностранного языка, Австрия). У кого больше власти? Обмен ролями на собеседованиях при приеме на работу: примеры из практики.

Renate-Felicitas Rathmayr (University of Economics and Business, Department of Foreign Language Business Communication, Austria). Who has more power? Roles exchange during the job appliance interviews: examples from practice.

2. Бранко Тошович (Институт славистики Грацкого университета имени Карла и Франца, Австрия). Стилистические аспекты сетевой коммуникации.

Branko Toshovich (Institute for Slavic Studies of University of Graz named after Karl and Franz, Austria). Stylistic aspects of network communication.

3. Лилия Рашидовна Дускаева (Санкт-Петербургский государственный университет, Россия). Исследования языка массмедиа в России: константы и переменные.

Liliya Rashidovna Duskaeva (Saint-Petersburg State University, Russia). Studies of mass media language in Russia: constants and variables.

4. Елена Васильевна Лукашевич (Алтайский государственный университет, Россия). Стандарт и экспрессия в коммуникативной практике новой бюрократии.

Elena Vasilyevna Lukashevich (Altai State University, Russia). Standard and expressivity in communicative practice of new bureaucracy.

Перерыв на кофе и чай
Coffee-break
11.30-12.00

Председатели: Б. Тошович, О.В. Фельде
Chairs: B. Toshovich, O.V. Felde

5. Ирина Николаевна Борисова (Гуманитарный университет, Россия). Речевая практика в аспекте прагматической системности.

Irina Nickolaevna Borisova (University of Humanitarian Studies, Russia). Speech practice in aspect of pragmatological systemacity.

6. Елена Александровна Оглезнева (Амурский государственный университет, Россия). Речевой портрет толпы (опыт включенного наблюдения).

Elena Alexandrovna Oglezneva (Amur State University, Russia). The verbal portrait of the crowd (the experience of participant observation).

7. Ольга Викторовна Фельде (Сибирский федеральный университет, Россия). Ангарский меморат как объект лингвистического анализа.

Olga Victorovna Felde (Siberian Federal University, Russia). The Angara memorat as an object of linguistic analysis.

8. Владимир Иванович Аннушкин (Государственный институт русского языка им. А.С. Пушкина, Россия). Термины ЯЗЫК – РЕЧЬ – СЛОВО и предмет филологии в свете проблем современного образования.

Vladimir Ivanovich Annushkin (Pushkin State Russian Language Institute, Russia). The terms LANGUAGE – SPEECH – WORD and subject of philology in the light of problems of modern education.

КРУГЛЫЙ СТОЛ «ПРОБЛЕМА ДИСЦИПЛИНАРНОГО СТАТУСА ЭКОЛИНГВИСТИКИ»

14.00-15.00, ауд. 1-01 (Библиотека, пр. Свободный, 79/10)

ROUND TABLE «PROBLEMS OF THE DISCIPLINARY STATUS OF ECOLINGUISTICS»

14.00-15.00, room 1-01 (SibFU's Library, 79/10 Svobodny Pr.)

Ведущие: А.П. Сковородников, Г.А. Копнина

Chairs: A.P. Skovorodnikov, G.A. Koprina

Ада Александровна Бернацкая (Сибирский федеральный университет, Россия). Лингвоэкология и «критика языка».

Ada Alexandrovna Bernatskaya (Siberian Federal University, Russia). Linguistic ecology and “language criticism”.

Галина Анатольевна Копнина (Сибирский федеральный университет, Россия). Экология языка и экология речи как разделы эколингвистики.

Galina Anatolyevna Koprina (Siberian Federal University, Russia). Ecology of language and ecology of speech as ecolinguistic's sections.

ЭКСКУРСИЯ В МЕМОРИАЛЬНЫЙ КОМПЛЕКС В.П. АСТАФЬЕВА (пос. Овсянка)

EXCURSION TO THE MEMORIAL COMPLEX NAMED AFTER V.P. ASTAFYEV (village Ovsyanka)

4 октября 2014

ПЛЕНАРНОЕ ЗАСЕДАНИЕ

10.00-13.00, ауд. 1-01 (Библиотека, пр. Свободный, 79/10)

PLENARY SESSION

10.00-13.00, room 1-01 (SibFU's Library, 79/10 Svobodny Pr.)

Председатели: Е.Ю. Протасова, А.А. Чувакин

Chairs: E.U.Protasova, A.A. Chuvakin

1. Надежда Олеговна Григорьева (Южный федеральный университет, Россия). Феномен толерантности: проблема статуса.

Nadezhda Olegovna Grigoryeva (Southern Federal University, Russia). The phenomenon of tolerance: problems of status.

2. Анастасия Сергеевна Герасимова (Омский государственный университет им. Ф.М. Достоевского, Россия). Стратегия оценивания и ее тактики (на примере оценочных высказываний членов жюри музыкального телепроекта «Голос»).

Anastasia Sergeevna Gerasimova (Omsk State University named after F.M. Dostoevsky). Assessment strategy and its tactics (on the basis of assessing statements of jurors in TV-show «Voice»).

3. Ирина Советовна Карабулатова (Казанский (Приволжский) федеральный университет). Лингвоэкология и поликультурная языковая личность в приграничных регионах: проблема образования новых фразеологизмов в региональной русской языковой культуре.

Irina Sovetovna Karabulatova (Kazan (Volga) Federal University). Linguo-ecology and poly-lingua-cultural identity in the border regions: issue of formation of new phraseologisms in the regional Russian language culture.

4. Валерий Александрович Мишланов, Владимир Александрович Салимовский (Пермский государственный национальный исследовательский университет, Россия). Ме-

дийный дискурс политической борьбы и типы культуры речевого общения.

Valery Alexandrovich Mishlanov, Vladimir Alexandrovich Salimovsky (Perm State National Research University, Russia). Political race media discourse and types of speech communication culture.

Перерыв на кофе и чай

Coffee-break

11.30-12.00

5. Екатерина Юрьевна Протасова (Хельсинкский университет). Вариативность лингвистического ландшафта России.

Ekaterina Yurievna Protasova (University of Helsinki). Variability of the Russian linguistic landscape.

6. Татьяна Ивановна Сурикова (Московский государственный университет им. М.В. Ломоносова, Россия). Язык Майдана в ракурсе профессиональной и наивной этики.

Tatiana Ivanovna Surikova (Moscow State University named after M.V. Lomonosov, Russia). Maidan language in the context of professional and naïve ethics.

7. Алексей Андреевич Чувакин (Алтайский государственный университет, Россия). Коммуникация в малой прозе Шукшина: взгляд филолога-коммуникативиста.

Alexey Andreevich Chuvakin (Altai State University, Russia). Communication in the short prose texts of Shukshin: philological-communicative view.

8. Александр Борисович Бушев (Тверской государственный университет, Россия). Оценочность в политическом медиадискурсе.

Alexander Borisovich Bushev (Tver State University, Russia). Evaluation in the political media discourse.

9. Наталья Ивановна Клушина (Московский государственный университет им. М.В. Ломоносова). Медиастилистика.

Natalya Ivanovna Klushina (Moscow State University named after M.V. Lomonosov, Russia). Mediastylistics.

**ПОДВЕДЕНИЕ ИТОГОВ КОНФЕРЕНЦИИ
CONCLUSION AND SUMMARY**

**ЭКСКУРСИЯ В ГОСУДАРСТВЕННЫЙ ПРИРОД-
НЫЙ ЗАПОВЕДНИК «СТОЛБЫ»
EXCURSION TO THE STATE NATURE RESERVE
«STOLBY»**